
Úvodní slovo starosty obce 
 
 
Vážení spoluobčané, 
  

více než polovina z letošního roku stejně tak jako školní rok 2010/2011 jsou za námi. 
Za sebou i před sebou máme také spoustu práce, která je zaměřena na zkvalitnění žití v naší 
obci a zvýšení turistického zájmu o zdejší lokalitu.  

Otevřeně naslouchám jednotlivým požadavkům občanů a snažím se všechny podnětné 
připomínky využít ve své práci a hledat řešení. Většinou to však nejde ze dne na den. Není 
snadné vyhovět přáním skupiny občanů tak, aby se to případně negativně nedotklo skupiny 
druhé. Věřte, že se snažíme o optimální řešení každého problému… 

Ti nejmenší přijdou v září do nově vybavených prostor mateřské školy. Za pomoci 
dotace Programu rozvoje regionů Ministerstva pro místní rozvoj společně se zástupci školy 
v těchto dnech realizujeme projekt pod názvem „Školka v novém kabátě“ zaměřený na 
obnovu materiálního vybavení školky. O tom se dočtete více na dalších stránkách zpravodaje. 

Nový kabát dostane také sídlo obecního úřadu, hasičské zbrojnice a pošty. Tentokrát 
za přispění prostředků Programu stabilizace a obnovy venkova Plzeňského kraje. Naším 
záměrem je v rámci úspor energie provést kompletní výměnu oken, dveří a střešní krytiny             
a opravu a nátěr fasády. 

V jarních měsících byla dokončena výstavba dolní cesty na Nynkově včetně výsadby 
zeleně podél nové cesty a obnovených rybníků. Obojí opět za přispění dotačních prostředků 
Plzeňského kraje. 

V Řebří byla zrekonstruována vedlejší polní cesta z obce k bývalému Valečkovu 
mlýnu. Tato komunikace byla v uplynulých letech značně poškozena používáním při stavbě 
optimalizace trati Stříbro – Planá u Mariánských Lázní. To vše proběhlo na náklady investora 
stavby.  

Na zámku ve Svojšíně byla kompletně dokončena rekonstrukce „letohrádku“, kde 
vznikla v horním patře turistická ubytovna o pěti pokojích s kuchyňkou včetně vybavení. 
V dolní části pak byla rekonstruována společenská místnost pro širší využití. V měsíci červnu 
zde již proběhl první seminář pod názvem „Obnova venkovského kulturního dědictví“, 
kterého se vedle přednášejících lektorů na danou problematiku zúčastnili především 
starostové menších obcí a další zájemci z řad veřejnosti. Nově zrekonstruované prostory si 
mohli návštěvníci prohlédnout o pouti sv. Petra a Pavla ve dnech 25. a 26. června, případně 
ještě 11. července, kdy se zde konalo zasedání zastupitelstva obce. 

Život v obci tak pokračuje ve svém obvyklém tempu. To také díky místním 
občanským spolkům a dalším aktérům zdejšího veřejného dění - pořadatelům Masopustu, 
Dětského dne, Memoriálu Tomáše Benedikta, Neckyjády a dalších akcí, za což jim patří velké 
poděkování za jejich práci pro ostatní občany včetně těch nejmladších. Poděkování patří také 
aktivním členům jednotky sboru dobrovolných hasičů, kteří na sklonku loňského roku i v roce 
letošním zasahovali při několika požárech nebo lednové povodni, ať už přímo v obci nebo 
jejím okolí. 

 
Na závěr Vám všem přeji příjemné prožití letních dní. 
 
 
                      Karel Petráň 
                                            starosta obce 
 


